
Zápis 
 
z 

8. zasedání Akademického senátu VŠCHT Praha dne 8. července 2008 
 
Přítomno dle prezenční listiny: 20 
Hosté: Doc.Ing. Vratislav Flemr. CSc., Doc.Ing. Tomáš Bartovský,CSc., Jiří Hlinka 
 
Úvodem  předsedkyně AS  předložila program jednání, který senát schválil. 
 
Program: 

1. Změna pravidel pro přijímání ke studiu  
2. Návrh na úpravu kolejného od 1.9.2008  
3. Různé  

 
 
Ad 1) Doc. Flemr předložil návrh na změnu pravidel pro přijímání studentů k bakalářskému 
studiu, podle níž by dalším kritériem pro přijetí byly výsledky SCIO testů. Jako důvod uvedl 
závěry analysy provedené doc. Bělohlavem z nichž vyplynulo, že v některých případech se 
výsledky ze střední školy a výsledky SCIO testů diametrálně liší. To umožní přijetí studentů, 
kteří by jinak kritéria pro přijetí nesplnili. 
 
Ing. Bindzar se dotázal: „Jaký bude mechanismus srovnávání výsledků na základě SCIO 
testů“. 
Doc. Flemr odpověděl, že ti, kteří nesplní kritérium průměru 2,8 budou hodnoceni i podle 
SCIO testů, výsledek, který bude pro studenta příznivější, bude brán v úvahu. 
Doc. Janovská se dotázala na hodnocení prof. Bělohlava a výsledky srovnání vstupních údajů 
přijímaných studentů s jejich dalšími výsledky během studia na VŠCHT Praha. 
Doc. Flemr odpověděl, že právě tyto rozdíly, kdy student nastupoval s poměrně špatným 
hodnocením ze střední školy a prokázal dobré studijní výsledky na VŠCHT anebo naopak 
byly důvodem změny v podmínkách pro přijetí na VŠCHT tak, aby se rozšířila možnost pro 
přijetí na VŠCHT. 
Prof. Leitner se dotázal, zda výsledky SCIO testů si budou studenti obstarávat sami nebo zda 
to bude úkolem školy. 
Doc. Flemr odpověděl, že zatím si studenti tyto výsledky obstarají sami.  

 
Schváleno 19 – 0 – 1 

 
Ad 2) Ing. Starý krátce pohovořil o stavu počtu lůžek plánovaných pro ubytování již 
studujících studentů a pro nově přijaté studenty. Bylo podáno 1 220 žádostí, původně 
plánovaný počet míst 1 100 byl navýšen na 1 140 pro studenty vyšších ročníků, 350 lůžek 
bude pro 1. ročník. V průběhu října a listopadu dojde k poklesu, vzhledem k odchodu a 
ukončení studia některých studentů, takže budou moci být ubytováni další, původně odmítnutí 
studenti. 

Návrh na úpravu kolejného počítá s průměrným nárůstem ceny o 5%, důvodem je 
hlavně zdražení nákladů na vstupech (energie, plyn, voda), tarifní platy, odpisy. Skutečné 
zvýšení nákladů je 30% ale rozdíl je hrazen z úspor. Cena koresponduje s cenami i na jiných 
kolejích v Praze. V případě jedné položky, kde dochází proporcionálně k vyššímu zvýšení, se 
jedná o nově rekonstruované pokoje na koleji Sázava, které ale nebyly zdraženy těsně po 
rekonstrukci v loňském roce vůbec, tudíž současné zvýšení by zahrnovalo jak zvýšení díky 



celkovému růstu cen ubytování, tak díky lepšímu standardu ubytování, jehož úroveň je 
srovnatelná s  Volhou. 

 
K návrhu  Ing. Starého se vyjádřil předseda kolejní rady (KR) p. Jiří Hlinka. Oznámil, že 
kolejní rada se zdražením souhlasí, pouze zdražení pokojů na Sázavě podle KR neodpovídá  
poměrně závažným problémům s tlakem vody v horních patrech. Tato skutečnost samozřejmě 
snižuje kvalitu bydlení.  
Ing. Starý odpověděl, že se tento problém řeší již několik let, popsal několik kroků, které již 
byly provedeny (rekonstrukce rozvodů, vertikálních stoupaček, montáž čerpadel, přídatných 
zařízení), problém by měl být brzy vyřešen. 
Pan Hlinka řekl, že v případě, že nedojde k nápravě, tak kolejní rada nedoporučuje zvýšení 
kolejného na rekonstruovaných pokojích na Sázavě na navrhovanou částku, ale pouze na 
hodnotu rovnající se výši kolejného placeného na nezrekonstruovaných pokojích. 
Dále proběhla diskuse o dalším problému spočívajícím v tom, že ze sprch teče málo vody. 
Tato skutečnost je podle Ing. Starého důsledkem přijetí úsporných opatření, kdy byla 
namontována zařízení na regulaci vody. Firma, která navrhne a provede tato opatření je pak 
financována z peněz, které se podaří úsporou ušetřit, což znamená, že škola ani SÚZ nehradí 
na tyto úpravy náklady z vlastních zdrojů. Podobně výměna zářivek na Volze by měla např. 
uspořit až. 350 tis. Kč/rok. 
 
Na základě diskuse se senát usnesl, že v případě, že nedojde k nápravě problému s vodou, 
nebude pro studenty bydlící v postižených částech Sázavy kolejné navýšeno a částka bude 
stejná jako pro nerekonstruované pokoje. Ing. Starý s touto podmínkou souhlasil.  
 
Schváleno 16– 1 – 1 
 
Ad 3) 
a) Doc. Flemr informoval senát  o rozhodnutí vedení školy o nových. tzv. decentralizovaných 
„Rozvojových projektech“. Komise složená z rektora, prorektora pro pedagogiku, děkanů a 
proděkanů pro pedagogiku vybrala projekty, které budou podány jako celoškolské (13 mil 
Kč), zbylá částka byla přidělena fakultám (FCHI, FCHT a FPBT po 3,6 mil. Kč, FTOP 2,25 
mil. Kč), které vyberou projekty k financování. Doc. Flemr byl požádán, aby senátu poskytl 
seznam schválených projektů. 
b) Ing Schreiberová podala informaci z Kolegia rektora. Novou kvestorkou je Ing. Chválná, 
novým vedoucím ekonomického odboru je ing. Dobšík.  
Za první pololetí bylo vyplaceno o 2 mil. Kč více za energie, než bylo plánováno v rozpočtu, 
zaměstnanci jsou proto důrazně žádáni, aby cíleně šetřili elektrickou energií.  
AS požádal Ing. Schreiberovou, aby na příštím kolegiu rektora vznesla dotaz na situaci na 
Výpočetním centru v souvislosti s problémy se zaváděním nových prvků sítě. 
 
Příští termín zasedání AS bude včas oznámen. 
 
 
 
Zapsala: 
 prof. Ing. Martina Macková, CSc.    za správnost: prof. Olga Valentová
   

 
 

 


